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Lyžařský výcvik tříd 7. D a 7. E
�9. února ráno jsme se 

sešli na parkovišti u lázní a 
vydali jsme se na cestu do 
Jeseníků. Během cesty jsme 
si zvesela zpívali. Dojeli 
jsme na parkoviště Hvězda 
a odtud jsme se vypravili 
k chatě Barborce. 

Celý týden jsme poctivě 
lyžovali a ve středu v době 
odpoledního výcviku jsme 
šli na horský vysílač Praděd. 
Ten den byla docela mlha, 
takže z výhledů jsme nic 
moc neměli. 

Výcvik jsme zakonči-
li dopoledním slalomem. 
Na prvním místě se umístil 
Matyáš Haluza, druhé místo 
obsadila Ester Hrazdirová, 
třetí místo získal Tobiáš 
Pečarka. 

Večer jsme měli závěreč-
nou diskotéku, na které jsme 
mohli vidět spoustu krás-
ných masek, např. vojáka, 
chirurgy, bohyni, Sněhurku 
a další. 

Výcvik hodnotíme velmi 
kladně a většina z nás by se 
tam nejradši vrátila zpátky.

A. Procházková  
a D. Pospíšilová, 7. D

zima

2023
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OzobotiNávštěva kina

Úterní odpoledne 22. listopadu 2022 jsme s družinou vyrazili do místního 
kina Panorama. Promítala se nám pohádka Princezna rebelka, která vyhrála 
v celodružinovém hlasování. U pohádky jsme se velmi nasmáli a užili si další 
kulturní zážitek. 

Jak u nás bývá každoročním zvy-
kem, pořádáme v družině Vánoční 
dílny. V letošním roce si mohly děti 
vyrobit již tradičně přáníčka, deko-
race v podobě hvězdiček či andílků, 
vánoční stromeček z větviček anebo 

vánoční hvězdy. Krásné pohodové 
odpoledne doplňovaly koledy, které 
jsme nejenom poslouchali, ale také 
si společně zazpívali. Děti si domů 
odnášely krásné výrobky, které obda-
rovaným jistě udělaly velkou radost.

Vánoční dílny 

Dne �3. prosince �0�� navštívil 
naši družinu pan Mikulášek společ-
ně s paní Vybíhalovou, kteří pracují 
pod Místní akční skupinou Bosko-
vicko Plus, a přišli nám představit 
hračky s názvem ozoboti. 

Společně jsme si vyzkoušeli, 
jak ozoboti fungují, co vše dovedou 
a poté jsme si sami zkusili vytvořit 
vlastní návrh. Odpoledne bylo pro-
pojeno s prací na 3D tiskárně, kdy 
byly dětem vytištěny štítky s jejich 
jmény. 

Zábavné odpoledne dokreslo-
vala atmosféra společenských her, 
které pro nás byly nové a velmi 
zábavné.
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Bruslení 

Karneval
Poslední únorový čtvrtek roku 

�0�3 jsme si v družině uspořáda-
li karneval. Odpolední dovádění 
v tělocvičně, kde probíhalo tancová-
ní a různé soutěže, bylo obohaceno 
o fotokoutek. Děti se mohly vyfo-
tit s různými legračními nápisy či 
obrázky. Karneval probíhal i v dru-
hé tělocvičně, kde byla připravena 
překážková dráha, jež měla ověřit 

pohybové dovednosti dětí, které si 
tak mohly vyzkoušet, jak jsou na 
tom s fyzickou zdatností. Kdo si 
chtěl vylepšit svůj kostým nebo měl 
chuť na tvoření, mohl navštívit díl-
ničky, kde probíhala výroba sukýnek 
či kravat. A malování na obličej, kte-
ré doplňovalo karnevalové aktivity, 
mělo jako vždy u dětí velký úspěch. 
Tak to byl náš letošní karneval.

Školní družina ve spolupráci se studentkami SPgŠ navštívila zimní stadi-
on a zašla si zabruslit.

Valentýnské dílny
Lepení, stříhání, malování a šití 

na stroji. Tak vypadaly Valentýnské 
dílny, s kterými nám pomáhaly stu-
dentky ze Střední pedagogické školy 
v Boskovicích. 

Kreativita dětí byla obrovská a 
nápady k nevyčerpání. Úžasné dáreč-
ky jistě potěšily nejednu maminku, 
tatínka či kamaráda. Tvořilo se s lás-
kou a velkým nadšením.
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Na začátku prosince většina dětí 
s napětím sleduje kalendář a blížící 
se datum 5. prosince. To totiž chodí 
Mikuláš s čerty a anděly.  V příprav-
né třídě se ovšem nemusel nikdo 
bát, že by skončil v pekle, protože 
všechny děti jsou hodné. 

Po domluvě s osmáky od učite-
le Bohatce k nám hned ráno dora-
zila partička andělů a čertů. Děti 
si vyslechly vzkaz, který jim poslal 
Mikuláš. Společně jsme jim zazpí-

vali mikulášsko-čertovskou písničku, 
kterou jsme poctivě denně trénovali. 
Odměnou nám byla bohatá nadílka 
ovoce a sladkostí, kterou nám věnova-
li všichni rodiče od dětí z přípravky.

Touto cestou moc děkuji vybra-
ným žákům z 8. D za skvělou 
domluvu a spolupráci, panu učiteli 
Bohatcovi za nabídku tuto akci v pří-
pravce zorganizovat i rodičům dětí, 
kteří nás úžasně podpořili!

Katka Buchalová Otavová

mikulášská nadílka v „přípravce“

Ptáčci v zimě
Na začátku listopadu �0�� jsme 

si s dětmi v přípravné třídě povídali 
o ptácích stálých a stěhovavých. Sle-
dovali jsme, že nám venku za okny 
v keřích sedávají sýkorky, vrabci a 
pár kosů.  A tak jsme se rozhodli, že 
jim pořídíme krmítko, nasypeme jim 
různá semínka a zrníčka a budeme 
je sledovat při hodování na těchto 
dobrotách. Kolem školy jsme rozvě-
sili i několik semínkových koulí, aby 

se měli ptáčci dobře. Radost jsme 
ovšem měli asi jen měsíc. Postupně 
kouličky někdo vzal, dokonce i naše 
krmítko z parapetu zmizelo. Asi 
se někomu tak moc líbilo, že si ho 
odnesl. Ale i během tak krátké doby 
jsme mohli naživo sledovat život 
ptáčků, jejich přípravu a chystání na 
nálet do krmítka, střídání se u zrní-
ček atd.

Katka Buchalová Otavová

V pátek �5. listopadu �0�� se 
děti z přípravné třídy vydaly do 
místní sokolovny na vánoční dílnič-
ky. Během dvou hodin, které jsme 
tam strávili, si děti vyrobily spoustu 
krásných adventních a vánočních 

dekorací, vyzkoušely si různé tech-
niky tvoření a zahrály si zajímavé 
hry. Každý si odnesl několik krás-
ných výrobků, které nás naladily na 
vánoční vlnu.

Katka Buchalová Otavová

Vánoční dílničky

Vánoční příběh 
��. prosince �0�� nás přivítala 

paní Tereza Randýsková v bosko-
vickém muzeu, kde nám ukázala 
výstavu betlémů, povykládala k nim 
různé zajímavosti a na závěr dětem 
zahrála divadlo Vánoční příběh.  Po 
programu si děti z přípravky moh-
ly zahrát vánoční stolní hru, složit 

vánoční puzzle nebo si prohlédnout 
vánoční knížku o narození Ježíška. 
     Do třídy jsme si odnesli krásný 
vlastnoručně vyrobený papírový bet-
lém, který si děti společně v muzeu 
vyrobily. Třídu nám zdobil celý 
advent a byl opravdu nádherný!

Katka Buchalová Otavová

Děti z přípravné třídy se spolu 
se svými rodiči, paní učitelkou i paní 
asistentkou zapojili do �5. vánoční 
sbírky pro pejsky a kočičky v Bos-
kovicích. Sbírku každý rok pořádá 
paní Adámková ze záchytné stanice 
pro psy a kočky.

Děti nosily v průběhu listopadu 
a prosince různé pamlsky, granule, 
konzervy, kapsičky a i jednu poukáz-
ku do Zverexu na nákup chovatel-
ských potřeb.

V úterý �0. prosince si paní 
Adámková vše přišla vyzvednout 
osobně spolu s panem Adámkem 
z městské policie a za odměnu při-

vedla do třídy i dvě krásné fenečky 
Lujzu a Zojku, které si s dětmi hrály 
a mazlily se.

Zároveň se děti také dozvěděly, 
jak se odchytávají zatoulaní pejsci, 
prohlédly si uspávací pušku a odchy-
tovou tyč, vyzkoušely si speciální 
rukavice a speciální čtečkou skeno-
valy podkožní čipy Lujzy a Zojky. 
     Povídání s oběma zástupci měst-
ské policie bylo příjemné a poučné. 
Lujza a Zojka nám vesele zpestřily 
výuku. Velké poděkování patří také 
rodičům dětí, kteří se postarali o 
všechny dobroty pro pejsky a kočič-
ky!             Katka Buchalová Otavová

Vánoční sbírka pro pejsky a kočičky
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Naše třídy 5. D a 5. E navštívily 
Planetárium Brno. Dozvěděli jsme 
se zajímavosti o sluneční soustavě. 
Podívali jsme se do nekonečného 
vesmíru, dozvěděli se, jaká souhvěz-
dí můžeme vidět na noční obloze a 
zkusili jsme si i malý černý kvíz.

Před planetáriem v interaktiv-
ním parku jsme si vyzkoušeli, kolik 
bychom vážili na různých planetách, 
podívali jsme se do lunárního vozít-
ka a vyzkoušeli si spoustu zajíma-
vých věcí.   

Žáci 5. D a 5. E

Návštěva brněnského Planetária

Výstava betlémů
�0. prosince �0�� jsme se vydali na výstavu betlémů celého světa z 

různých materiálů. Po menší přednášce jsme si sami utvořili betlém pro 
naši třídu. Žáci 5. E

mikuláš 2022
Do třídy k nám zavítal Mikuláš, 

andílci a hlavně divocí čerti. Někteří 
spolužáci po příchodu těchto pánů 
pekel nedopadli moc dobře. Ostatní 
dostali od andílků nadílku bonbó-
nů.

Žáci 5. E

 Žáci ze 4. C navštívili dopravní hřiště v Blansku, kde si procvičovali pra-
vidla silničního provozu. Jízdní kolo pak v zimě vyměnili za brusle a užívali si 
bruslení na zimním stadionu.

aktivity třídy 4. C

Preventivní program pro páťáky
Policista z Městské policie Boskovice navštívil páté ročníky a mluvil o 

problematice elektronických cigaret, kouření a drog. Třídy 5. D a 5. E

adventní veselí ve 4. C
Vánoční svátky jsou jedny 

z našich nejoblíbenějších svátků 
v roce. Všichni se na ně pečlivě 
připravujeme. Vyrábíme, zdobí-
me, osvojujeme si vánoční tradice, 

uklízíme, a hlavně pečeme vánoční 
cukroví. Letos byly naše vanilkové 
rohlíčky obzvláště vypečené. Mňam. 
Adventní veselí jsme spolu zakončili 
parádní besídkou.           Žáci 4. C



�

Komiks

Vánoční přání

Žáci z 5. D vytvářeli vánoční přání. Obrázky na modrém papíru jsou vánoč-
ní přání pro rodinu a na lavici jsou pohlednice, které kreslili pro Missie.

Vánoční večírek 
Na vánočním večírku nám spo-

lužáci zahráli na flétnu a klarinet 
koledy, u vánočního stromečku jsme 

si rozdali dárky a pochutnali jsme si 
na vánočním cukroví. Moc jsme si 
to užili.                             Třída 5. E

ztracený pejsek alík
Jednoho dne se Alík probudil 

ve svém pelíšku a šel se podívat za 
svou paničkou Aničkou. Ta byla 
ještě v posteli. Alík na ni jako vždy 
položil hlavu a Anička se vzbudi-
la. Uvědomila si, že je 3�. prosinec 
– Silvestr.

Honem vyskočila z postele a 
šla se převléknout a vyvenčit Alí-
ka. Došli kousek od domu a vtom 
na Alíka vyletěla petarda. Alík se 
hrozně lekl, smýkl vodítkem a utekl. 
Anička se rozbrečela. Měla pejska 
moc ráda. Měla o něj strach, aby se 
mu nic nestalo. Rozhodla se, že ho 
půjde hledat.

Hledala všude, ale nemohla ho 
najít. Alík zanedlouho zastavil a zjis-

til, že na tom místě ještě nikdy nebyl. 
Bál se a stýskalo se mu po Aničce. 

Začalo se stmívat. Anička 
věděla, že za chvíli začnou ohňo-
stroje, kterých se Alík moc bojí. 
Vtom Alík něco uviděl. Byl to sta-
rý pán, který přicházel k Alíkovi.   
Tušil, že se neznámý pejsek ztratil. 
Naštěstí měl na obojku telefonní čís-
lo, na které zavolal a dovolal se Anič-
ce. Když Anička zvedla telefon, pán jí 
pověděl, kde Alík je. Anička byla vel-
mi šťastná a hned si pro Alíka přišla. 
     Alík byl také velmi rád, že zase 
vidí svou paničku. Šli spolu domů. 
Ale ještě předtím pánovi velmi podě-
kovala. A mohli spolu zase šťastně a 
spokojeně žít.     A. Pospíšilová, 4. C

Okresní kolo v přehazované
�0. ledna �0�3 odjeli vybraní 

žáci ze �. a 5. tříd do Letovic, kde se 
konalo okresní kolo v přehazované. 
Zúčastnilo se celkem šest družstev 
ze ZŠ našeho okresu: Rájec Jestře-
bí, Olešnice, Kunštát, Letovice, ZŠ 
Boskovice Slovákova a ZŠ Boskovi-
ce Sušilova.

Souboj družstev byl velmi napí-
navý a vyrovnaný. Hráči všech družs-
tev si vedli skutečně velmi bojovně a 
hráli s obrovským nasazením.

Žáci naší školy vybojovali 
3. místo. Patří jim velký dík a obdiv 
za jejich snahu.

A. Smejkalová

M. Koporec, 4.C
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Věděli jste, že i klobou-
ky a pokrývky hlavy mají svůj 
den? Ten připadá na �5. ledna. 
Klobouk byl původně označo-
ván jako mode (z francouzštiny 
= móda). Slyšeli jste už někdy o 
modistkách? Právě tento výraz je 
odvozen od slova „mode“, jedná se 
o výtvarnice, které se zabývají výro-

bou klobouků.
Mezinárodní den klobouků a 

pokrývek hlavy připadl letos na nedě-
li, rozhodli jsme se ho tedy oslavit až 
v pondělí ��. ledna. V tento den jste 
se mohli ve škole setkat s různými 
tradičními i netradičními pokrývka-
mi hlavy. Takhle nám to slušelo.

Školní parlament

mezinárodní den klobouků  
a netradičních pokrývek hlavy

Exkurze Praha
Bylo mlhavé pondělí a třída 

8. E se sešla na nádraží ve Skalici 
nad Svitavou, odkud ráno odjížděl 
vlak směr Praha. Po zhruba třech 
hodinách náš vlak konečně zastavil 
v Praze na hlavním nádraží. Odtud 
jsme jeli metrem na Smíchovské 
nádraží. V penzionu Akát jsme se 
ubytovali. 

Přibližně za hodinu přišla paní 
průvodkyně, se kterou jsme metrem 
putovali na Vyšehrad, kde byl čas 
si prohlédnout mnoho památek, 
například rotundu svatého Martina, 
Čertův sloup a baziliku svatého Pet-
ra a Pavla. Odtud jsme pokračovali 
podél řeky Vltavy kolem Tančícího 
domu k Národnímu divadlu, odkud 
naše třída jela tramvají do nákup-
ního centra Anděl, kde byl čas na 
večeři. Pak jsme celí utahaní šli do 
penzionu, abychom nabrali síly na 
další den. 

Druhý den si nás opět vyzvedla 
paní průvodkyně a jeli jsme tramvají 
na Pražský hrad pod okna preziden-
tovy kanceláře, prošli jsme si Zlatou 
uličku, Daliborku i Vladislavský sál. 
Dále jsme navštívili katedrálu svaté-
ho Víta, Václava a Vojtěcha, odkud 
jsme se vydali kolem domu U Dvou 
slunců na ostrov Kampa. Odtud 
jsme vyrazili na procházku po Kar-
lově mostě. 

Dále jsme pokračovali přes Kle-

mentinum do Národní knihovny, ve 
které je sloup z vyřazených knih. 
Naší další zastávkou bylo Staroměst-
ské náměstí s Pražským orlojem, 
který jsme stihli právě včas, takže 
jsme viděli pochodující apoštoly a 
pohyblivé sochy. Na tomto místě nás 
opustila paní průvodkyně a my jsme 
zamířili na Václavské náměstí, které 
jsme si sami prošli. 

Když jsme se po hodině opět 
sešli, vyrazili jsme do Muzea fantas-
tických iluzí s optickými klamy. Až 
jsme měli plno fotek, nasedli jsme 
na tramvaj, která nás zavezla až před 
penzion. Snědli jsme večeři, po kte-
ré jsme se začali balit. 

Poslední den už nám dělala prů-
vodkyni naše paní učitelka. Naším 
cílem bylo dostat se lanovkou na 
Petřín. Stihli jsme to rychle, a tak 
jsme museli chvíli čekat v přilehlém 
parku, než se rozhledna otevře. To 
čekání za to stálo, protože se stihla 
zvednout mlha. Byl hezký výhled na 
celou Prahu. Z Petřína jsme zamířili 
na hlavní nádraží. Tam jsme měli čas 
koupit si pití do vlaku a prohlédnout 
si model nádraží postavený z lega. 

Po čtvrté hodině odpoledne 
jsme dorazili do Skalice nad Svita-
vou, kde nás uvítalo hřejivé slunce. 

Myslím si, že se nám výlet vyda-
řil, a doufám, že se všem líbil. 

M. Fiala, 8. E

akce třídy 3. C 

Žáci ze 3. C se zúčastnili akce s knihovnou pod názvem: Lekce o námoř-
nících a pirátech. Dále ve spolupráci se studentkami SPgŠ chodili bruslit na 
zimní stadion.
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Jak se máte?
Báječně.
Jak dlouho učíte?
Učím šest měsíců.
Být učitelem? To jste chtěla nebo 

vám to do cesty přišlo samo? Pokud 
ne, tak co jste chtěla vlastně dělat a 
baví vás teď učení?

Původně jsem chtěla být voják. 
Když mi to rodiče rozmluvili, tak 
jsem chtěla být policista, ale nako-
nec jsem vystudovala ekonomii. 
S příchodem dětí jsem změnila své 
plány a zjistila, že mě baví pracovat 
s dětmi a že by mi tady vyhovovala 
pracovní doba, tak jsem šla asisto-
vat. A když jsem zjistila, že za to je 
malý plat, tak jsem si dodělala školu 
a začala učit.  

Preferujete křídu nebo fix?
Fix. 
Kam byste chtěla odcestovat?
Já bych chtěla na Nový Zéland.
Co si dáváte k hranolkům?
Já mám ráda kari omáčku. 
Je ve škole moderní vybavení?
Jak které. Mám spoustu moder-

ního vybavení, ale některé by bylo 
potřeba vylepšit, například nábytek 
v kabinetech. A kdyby se uvažovalo 
o výměně školních lavic, mně by se 
líbily jednomístné lavice. Přede-
šlo by se velké spoustě problémů a 
konfliktů. Líbily by se mi i tabule na 
fixy.

Co byste na současném školství 
změnila?

Systém hodnocení. K čemu ty 
známky jsou? Pro rodiče, pro babič-
ku nebo pro ty lidi?

Patří ananas na pizzu nebo nepa-
tří? 

Ano, patří, i brusinky.
Mícháte krupičnou kaši?
Ne, nemíchám.
Co byla vaše největší chyba v živo-

tě?
Asi nic, protože když tu chybu 

neprojdeš, tak tě to neposune tam, 
kam má.

Jaká je vaše vtipná příhoda?
Když jsem byla v Prostějově 

v Datartu, tak tam moje děti pořád 
sahaly na telefony. A tak jim říkám, 
že raději jdeme a táhnu je pryč. 
Potom zjistím, že je to cizí holčička. 
Tatínek asi úplně nechápal, a tak 
jsme raději utekli.

Nejoblíbenější film nebo seriál, 
který byste doporučila?

Harry Potter pro mě jasně vede 
a vždycky bude.

Jaký žák vám utkvěl v paměti a 
proč?

Jeden žák z loňské devítky. Pro-
tože byl pro všechny problémový, a 
přitom, když se mu nabídla pomoc-
ná ruka, tak se začal snažit, třeba 
odpovídat na otázky a změnil se 
přístupem.

Vzkaz žákům?
Já nevím, co vzkázat. My jsme 

nebyli jiní, než jste vy. My jsme děla-
li spoustu věcí, které vy děláte a vy 
si myslíte, že to nevidíme. A ono to 
jako nikdy jiné nebude a vždycky 
se budou zkoušet nějaké věci. Jinak 
uklízejte po sobě ve třídách. 

Děkujeme za rozhovor. 
V. Fuchs, Mi Kassai, 9. E

Úvaha na téma: Škola
Budu psát úvahu na téma Škola, 

ale ptám se, má vůbec škola nějaký 
smysl? A za jakou cenu to vše dělá-
me?

Škola je nedílnou součástí 
každého z nás. Myslím si, že nejsem 
jediný, kterého škola štve, ale proč 
vlastně? Jedním z důvodů je beze-
sporu brzké ranní vstávání a dlouhé 
vyučování. Například v Anglii začí-
ná škola až v devět hodin, na druhou 
stranu musí být ve škole o hodinu 
déle, a to by se mi osobně nechtělo. 
A co se týče délky vyučování jistě 
každý řekne, že kvůli škole nemá 
čas na sebe. Podle mého názoru je 
to zčásti pravda a zčásti ne. Pokud 
děláme nějaký sport, může nás ško-
la dost omezovat, na druhou stranu 
si musí každý uvědomit, kolik času 
prosedí u telefonu, počítače či herní 
konzole. A v porovnání se zbytkem 
Evropy na tom nejsme zdaleka nej-
hůře. Během devíti let stráví žáci ve 
školních lavicích minimálně � 05� 
hodin. Což se může zdát jako obrov-

ské číslo, ale například v Dánsku je 
to minimálně �0 9�0 hodin. 

Dalším argumentem je zasta-
ralé školství. Dle mého názoru 
bychom se měli více učit vyhle-
dávat informace a pracovat 
s moderními technologiemi. Ale 
každému vyhovuje něco jiného. 
     Jedna z dalších věcí, co mně na 
škole vadí, je ta, že se učíme věci, 
které nebudeme potřebovat a nepři-
praví nás na reálný život. Jenže co 
když někdo jiný ty „nepotřebné 
věci“ bude potřebovat? A jak poznat 
věci, které nás připraví na život? 
Domnívám se, že by například neby-
lo špatné se více bavit o finanční gra-
motnosti, protože ne každý s penězi 
umí úplně dobře zacházet.

Škola s námi byla, je a bude 
a beze školy bychom byli hlupáci. 
Těžko by doktor zachraňoval životy, 
kdyby nechodil do školy. Jak říká 
Jan Amos Komenský: Má-li se člo-
věk stát člověkem, musí se vzdělat.

D. Komár, 8. D

Představení Kytice
Naše třída 8. E se vypravila 

na představení Kytice do diva-
dla Radost. Představení bylo od 
samého začátku doprovázeno 
zpěvem a hudebními nástroji, ale 
také řadou balad od Karla Jaromí-
ra Erbena. 

Mohli jsme slyšet a vidět balady: 
Svatební košile, Zlatý kolovrat, Kyti-
ce, Vodník, Vrba a další. 

Představení bylo moderní, ale 

zároveň zachovalé k té době, ve kte-
ré tyto balady Erben napsal. Názor-
nou ukázkou byl např. potápěč, 
který se zničehonic zjevil před námi 
na pódiu. Také jsme mohli vidět zají-
mavé loutky, krásné rekvizity nebo 
světelné a zvukové efekty. 

Představení se nám velmi líbilo 
a užili jsme si ho. Z divadla se nám 
zrovna moc nechtělo. 

J. Soukopová, 8. E

Rozhovor s paní učitelkou  
Kamilou mazánkovou

OKÉNKO mETODiKa PREVENCE

Metodik prevence Eva Klevetová

S kouřením elektronických 
cigaret je v každém případě spo-
jeno množství rizik. Pokud vde-
chujete cokoliv jiného než čistý 
vzduch, tak to vždycky znamená 
nějaké riziko.

E-cigareta je trubička obsa-
hující elektricky napájené tělísko, 
které ze zásobníku umístěného ve 
filtru po vdechnutí odpaří dávku 
nikotinu. Návyku na škodlivý niko-
tin se kuřák nevyhne. O této látce 
se ví, že vyvolává závislost. Má také 
negativní dopad na vývoj mozku u 
lidí ve věku do �5 let. Některé stu-
die našly podobný efekt i na moz-
ky dospělých osob.

Elektronické cigarety obsahu-
jí také miniaturní částečky, které 
vstupují do plic. Vědci mezi nimi 
nalezli například nikl nebo olovo, 
které pocházejí pravděpodobně ze 
spirálky zahřívající tekutinu.

Při testování byla opakovaně 
prokázána přítomnost toxických 
látek. Například tabákově specific-
ké nitrosaminy, acetaldehyd, ace-
ton, formaldehyd, polyhalogenova-
né uhlovodíky či dietylen glykol.

Další potenciální problémy, 
které jsou s kouřením e-cigaret 
spojené:
v U pravidelných uživatelů e-

cigaret byla popsána vyšší prav-
děpodobnost vzniku srdečních 
chorob.

v Středoškoláci, kteří začnou s 
e-cigaretami, častěji končí jako 
silní kuřáci.

v Kouření e-cigaret poškozuje tep-
ny.

v Konzumace e-cigaret poškozuje 
ústa a způsobuje tam záněty.

v Některé náplně obsahují karci-
nogeny. 

Nejlepší je nezačít!

Elektronické cigarety


